
 

 

 

 

Skolebestyrelsesmøde 
Torsdag den 13. oktober 2016 kl. 19.00 –21.30 

Afbud: Jette Lund, Sanne, Kasper, Johannes samt elevrådet 

Sang: ingen 

Elevrådet: Intet til punktet 

Dagsorden 
 

1. Godkendelse af referat 
 
Godkendt uden kommentarer 
 

2. Forældreinput til Brugerportal (Dorte + MS) 
(Bilag vedhæftet) 
 

Elektronisk adgang til testresultater fra nationale test.  
Adgang til elevplaner samt adgang til at se læringssamtaler.  
Adgang til at se alle de ting der i dag kan ses på minuddannelse.net 
Der ønskes et system, der er nemt tilgængeligt og brugervenligt. 
Der ønskes et system, hvor forældre via et link kan gå ind og følge undervisningsforløb 
(E-classroom). Fx via google drev.  
Mulighed for at indlejre og imbede drev til fx skoletube og google drev – for at gøre det mere 
tilgængeligt. 
 
Dorte og Kirsten udarbejder udtalelse. 
 

3. Høringssvar til revidering af skolestyrelsesvedtægt for Haderslev Kommunes 
skolevæsen (Dorte) 

(Bilag er udsendt i tidligere mail) 
 
SB har ingen kommentarer, derfor udarbejdes ikke noget høringssvar. 
 

4. Ungeunivers (Dorte + MS) 
Ældste elever uden for skolens område 
Fremtidsmuligheder, hvordan kan vi fastholde eleverne på Gram Skole? 

 
Ældste elever uden for skolens område: 



 

 

 

Eleverne må i dag ikke forlade skolens område uden tilladelse – bl.a. for at gå i Brugsen eller til 
bageren.  
Med ældste elever, menes eleverne i 7., 8. og 9. klasse.  
Elevrådet er ved flere lejligheder fremkommet med ønsket om at kunne forlade skolens område i 
frikvarterene. SB beslutter, at skoleåret 2016/17 er et prøveår. 
 
Ordningen evalueres i de enkelte klasser sidst på skoleåret. Elevrådet tager evalueringen med på 
skolebestyrelsesmødet.  
 
Elevrådet tager en snak ude i klasserne om hvilke rammer der skal være for ordningen.  
 
Inden ordningen træder i kraft, holdes et elevrådsmøde, hvor der aftales hvordan orienteringen til de 
enkelte klasser foretages. 
 
Hvordan kan vi fastholde eleverne på Gram Skole i de ældste klasser?:  
 
Der er udarbejdet et årshjul for Ungeuniverset, der tydeliggør hvilke tilbagevendende ting der 
foregår.  
 
Lejrturen havde en positiv effekt.  
Tilladelsen til at forlade skolens område, kan også have en positiv effekt. 
Der er forskellige tilbud – fx Edison, som det kun er folkeskolernes 7. årgang der kan deltage i. 
I 8. årgang er der filmfestival.  
Vi skal bruge de kommunale undervisningsmuligheder i Haderslev mere. 
Der skal laves et bedre ”unge-miljø” på skolen – både ude og inde. Det er dyrt, men vi skal måske 
opprioritere projektet.  
Hvilke puljer og kasser findes der i Haderslev kommune som skolen kan søge. Findes der eksterne 
kasser og puljer. Det undersøges. 
 
 

5. Mad – og måltidspolitik (NJ) 
Herunder skoleboden 

 
Der er mulighed for at alle elever kan få deres madpakker på køl – men ikke mange benytter sig af 
det.  
 
Det udsendte forslag til handleplan, blev gennemgået og tilrettet. 
 
SFO er en del af skolen – hvorfor der gælder samme regler i begge afdelinger.  
 
SB mener det er vigtigt at drøfte begrebet ”sund mad” på forældremøder – men at det er naturligt at 
der er forskellige holdninger (også kulturelle forskelle) til hvad der er sund mad. 
 



 

 

 

”Sund Mad” er en anbefaling – og ikke et regelsæt, eller princip. Dvs. der henstilles til børn og 
voksne at spise sundt.  
 
Status på skolebod: 
 
Der sælges morgensmads-poser i 10-pausen og alm.bodmad i 12-pausen – ikke længere bakeoff. 
Der er ikke lige nu en status på mængden af det solgte.  
 
 

6. Økonomi (LA) 
(Bilag udsendes) 

 
Budgetopfølgning gennemgået af Lars.  
 
 

7. Principper for lejrskole og hytteture (Dorte + MS) 
(Bilag vedhæftet) 
Tilretning af princip 
Punktet udsat 
 

I forbindelse med drøftelse af Ungeuniverset peger SB på: 
 
Der er obligatorisk lejrskole i 5 årgang – der afsættes 850, fra skolen pr. elev, 
forældrebetaling til mad. 
Der afholdes en ryste-sammen-tur i Ungeuniverset – der afsættes økonomi fra skolen, 
forældrebetaling til mad. 
Der afholdes en lejrskole i 9. årgang – der afsættes økonomi fra skolen, forældrebetaling til 
mad. 
 

8. Ledelsesstruktur på Gram Skole 
 
SB gav grønt lys for det videre arbejde med ledelsesstrukturen. 
 

9. Evt. 
 
Kort orientering om indholdet i det udsendte budgetmateriale, et af punkterne i budgetforslaget er 
tidlig SFO-start fra 1. marts.  
 
Der nedsættes en gruppe til udarbejdelse af høringssvar til budgetmaterialet. Gruppe er Dorthe 
Bossen, Jette Lund og Lars Nielsen 
 
Der har været drøftelser med Christian Duus om muligheden for at få etableret atletikfaciliteter ved 
skolen, i forbindelse med etablering af motorikcenteret.  



 

 

 

 
Der er ansat ny pædagog i C-huset – Louise Virkelyst Johansen. 
 
 
 
Referat: Lars Nielsen 
 


